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Rada Powiatu Łukowskiego 

Protokół sesji nr VIII/2024 

 

Sesja Rady Powiatu Kadencji VII odbyła się 30 września 2024 r. 
Nazwa posiedzenia: VIII sesja Rady Powiatu Łukowskiego  
Miejsce posiedzenia: sala konferencyjna Starostwa Powiatowego ul. Piłsudskiego 17, Łuków  
Posiedzenie prowadził Przewodniczący Rady Karol Ciołek 
Sesja trwała: od 9:00 do 10:20. 
Było obecnych: 21 na 23 radnych.  
Lista gości na posiedzeniu:  

1. Jerzy Siwiec – Sekretarz Powiatu 
2. Wodyk-Netczuk Monika – Skarbnik Powiatu  

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Zanim rozpoczniemy sesję, to chciałbym byście Państwo wzięli 
udział w małej uroczystości. Otóż Minister Kultury i Dziedzictwa Narodowego przyznał dyplom za promowanie 
lokalnego dziedzictwa kulturowego Dyrektorowi Łukowskiego Muzeum, panu Mariuszowi Burdachowi. 
Zapraszam pana starostę do wręczenia dyplomu. 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności i przedstawienie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Otwieram VIII sesję Rady Powiatu Łukowskiego zwołaną na 
podstawie paragrafu 19 ust. 1 Statutu Powiatu Łukowskiego. Serdecznie witam Państwa Radnych, witam 
zaproszonych gości i poproszę o potwierdzenie udziału w obradach. 

Głosowano w sprawie: Sprawdzenie obecności 

Wyniki głosowania: OBECNY: 21, NIEOBECNY: 2 

Wyniki imienne 

OBECNY (21) Danuta Bosek, Barbara Chadaj, Urszula Chruściel, Karol Ciołek, Maciej Cybulski, Krzysztof 
Głuchowski, Longin Kajka, Jerzy Kędra, Jacek Krzyszczak, Henryk Lipiec, Ilona Ochmańska, Sławomir 
Rzymowski, Przemysław Suchodolski, Krzysztof Szczęśniak, Wojciech Szczygieł, Lucjan Szekalis, Dariusz 
Szustek, Andrzej Wisiński, Krzysztof Woliński, Włodzimierz Wolski, Agata Zabielska 

NIEOBECNY (2) Janusz Kozioł, Tomasz Kruk 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Na podstawie listy obecności stwierdzam, że na ustawowy stan 
23 radnych w sesji bierze udział 21 radnych. W związku z powyższym stwierdzam, że obrady są prawomocne.  

Poproszę Państwa o powstanie. 

Zgodnie z uchwałą Rady Powiatu, Rady Gminy i Rady Miasta Łuków z dnia 29 kwietnia 2011 roku rozpocznijmy 
sesję od chwili zadumy i refleksji poświęconej wspomnieniu słów z papieskiego nauczania stanowiących 
osobiste motto radnego.   

Chwila ciszy  

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję. Porządek sesji wszyscy Państwo radni otrzymali w 
określonym odpowiednim terminie. Przypomnę, że porządku obrad nie głosujemy, natomiast Wysoka Rada ma 
możliwość dokonania zmiany w porządku obrad. Zapytuję więc, czy ktoś z Państwa chciałby zgłosić jakąś 
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propozycję zmiany. Nie zauważam, by ktoś z Państwa chciał zabrać głos. W tej sytuacji odczytam porządek 
obrad. 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności i przedstawienie porządku obrad.  

2. Przyjęcie protokołu z IV, V, VI, VII sesji Rady Powiatu Łukowskiego. 

3. Informacja Starosty z działalności Zarządu Powiatu Łukowskiego. 

4. Informacja o sytuacji w rolnictwie na terenie Powiatu Łukowskiego złożona przez: Lubelski Ośrodek 
Doradztwa Rolniczego PZDR w Łukowie, Powiatowy Inspektorat Weterynarii w Łukowie, Biuro 
Powiatowe ARiMR w Łukowie, Krajowy Ośrodek Wsparcia Rolnictwa, Lubelską Izbę Rolniczą. 

5. Informacja o stanie elementów środowiska na terenie Powiatu Łukowskiego. 

6. Informacja o działaniach kontrolnych przeprowadzonych przez Wojewódzki Inspektorat Ochrony 
Środowiska w Lublinie na terenie powiatu łukowskiego w 2023 r. 

7. Roczne sprawozdania Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie z działań podejmowanych 
na terenie powiatu łukowskiego w 2023 r. przez: a) Nadzór Wodny w Radzyniu Podlaskim, b) Nadzór 
Wodny w Garwolinie, c) Nadzór Wodny w Mińsku Mazowieckim, d) Nadzór Wodny w Siedlcach, 
e) Nadzór Wodny w Łukowie, f) Nadzór Wodny w Rykach. 

8. Informacja o realizacji zadań z zakresu kultury, kultury fizycznej i sportu w Powiecie Łukowskim 
w okresie od stycznia 2024 r. do września 2024 r. 

9. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Powiatu Łukowskiego w roku szkolnym 2023/2024.  

10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia na 2025 rok wysokości opłat za usunięcie pojazdu z drogi, 
przechowywanie pojazdu na parkingu strzeżonym oraz wysokości kosztów związanych z dyspozycją 
usunięcia pojazdu z drogi w przypadku odstąpienia od usunięcia. 

11. Podjęcie uchwały o zmianie uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których 
właścicielem jest Powiat Łukowski oraz warunków i zasad korzystania z tych obiektów. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie przez Powiat Łukowski w drodze 
nieodpłatnego przekazania na cele publiczne prawa własności nieruchomości wchodzących w skład 
Zasobu Własności Rolnej Skarbu Państwa. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Regulaminu Działalności Rady Społecznej w Samodzielnym 
Publicznym Zakładzie Opieki Zdrowotnej w Łukowie. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kłodzkiemu na usuwanie 
skutków powodzi na drogach powiatowych. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Miastu Stoczek Łukowski. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Powiatu Łukowskiego na 2024 rok. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Łukowskiego.  

18. Sprawy różne i wolne wnioski. 

19. Zakończenie obrad. 
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2. Przyjęcie protokołu z IV, V, VI, VII sesji Rady Powiatu Łukowskiego. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Przystępujemy do realizacji punktu drugiego. To przyjęcie 
protokołu z czwartej, piątej, szóstej i siódmej sesji Rady Powiatu Łukowskiego. Protokoły były udostępnione do 
wglądu i do dnia dzisiejszego nie wpłynął do mnie żaden wniosek, by dokonać w tych protokołach jakichś 
poprawek czy zmian. W tej sytuacji poddaję pod głosowanie protokół z czwartej sesji Rady Powiatu. Zarządzam 
głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem protokołu z czwartej sesji Rady Powiatu? 

Głosowano w sprawie: Przyjęcie protokołu z IV sesji Rady Powiatu Łukowskiego. 

Wyniki głosowania: ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne 

ZA (20) Danuta Bosek, Barbara Chadaj, Urszula Chruściel, Karol Ciołek, Maciej Cybulski, Krzysztof 
Głuchowski, Longin Kajka, Jerzy Kędra, Jacek Krzyszczak, Henryk Lipiec, Ilona Ochmańska, Sławomir 
Rzymowski, Przemysław Suchodolski, Krzysztof Szczęśniak, Wojciech Szczygieł, Lucjan Szekalis, Andrzej 
Wisiński, Krzysztof Woliński, Włodzimierz Wolski, Agata Zabielska 

PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0),  

BRAK GŁOSU (1) Dariusz Szustek 

NIEOBECNI (2) Janusz Kozioł, Tomasz Kruk 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję bardzo. Zamykam głosowanie. Głos oddało 20 radnych. 
Wszystkie głosy były za przyjęciem protokołu. Stwierdzam, że protokół z czwartej sesji Rady Powiatu 
Łukowskiego został przyjęty. 

Zarządzam głosowanie w sprawie przyjęcia protokołu z piątej sesji Rady Powiatu. Kto z Państwa radnych 
jest za przyjęciem protokołu? 

Głosowano w sprawie: Przyjęcie protokołu z V sesji Rady Powiatu Łukowskiego. 

Wyniki głosowania: ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne 

ZA (20) Danuta Bosek, Barbara Chadaj, Urszula Chruściel, Karol Ciołek, Maciej Cybulski, Krzysztof 
Głuchowski, Longin Kajka, Jerzy Kędra, Jacek Krzyszczak, Henryk Lipiec, Ilona Ochmańska, Sławomir 
Rzymowski, Przemysław Suchodolski, Krzysztof Szczęśniak, Wojciech Szczygieł, Lucjan Szekalis, Andrzej 
Wisiński, Krzysztof Woliński, Włodzimierz Wolski, Agata Zabielska 

PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), 

BRAK GŁOSU (1) Dariusz Szustek 

NIEOBECNI (2) Janusz Kozioł, Tomasz Kruk 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Zamykam głosowanie. Dziękuję. Za przyjęciem protokołu 
opowiedziało się 20 radnych. Głosów przeciwnych, wstrzymujących się nie było. Stwierdzam, że protokół z 
piątej sesji Rady Powiatu Łukowskiego został przyjęty. 

Zarządzam głosowanie w sprawie przyjęcia protokołu z szóstej sesji Rady Powiatu Łukowskiego. Kto z 
Państwa radnych jest za przyjęciem protokołu? 

Głosowano w sprawie: Przyjęcie protokołu z VI sesji Rady Powiatu Łukowskiego. 
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Wyniki głosowania: ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne 

ZA (21) Danuta Bosek, Barbara Chadaj, Urszula Chruściel, Karol Ciołek, Maciej Cybulski, Krzysztof 
Głuchowski, Longin Kajka, Jerzy Kędra, Jacek Krzyszczak, Henryk Lipiec, Ilona Ochmańska, Sławomir 
Rzymowski, Przemysław Suchodolski, Krzysztof Szczęśniak, Wojciech Szczygieł, Lucjan Szekalis, Dariusz 
Szustek, Andrzej Wisiński, Krzysztof Woliński, Włodzimierz Wolski, Agata Zabielska 

PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) Janusz Kozioł, Tomasz Kruk 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję. Zamykam głosowanie. Za przyjęciem protokołu 
opowiedziało się 21 radnych. Głosów przeciwnych, wstrzymujących się nie było. Stwierdzam, że protokół z 
szóstej sesji Rady Powiatu Łukowskiego został przyjęty. I protokół z siódmej sesji Rady Powiatu. Zarządzam 
głosowanie. 

Głosowano w sprawie: Przyjęcie protokołu z VII sesji Rady Powiatu Łukowskiego. 

Wyniki głosowania: ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne 

ZA (21) Danuta Bosek, Barbara Chadaj, Urszula Chruściel, Karol Ciołek, Maciej Cybulski, Krzysztof 
Głuchowski, Longin Kajka, Jerzy Kędra, Jacek Krzyszczak, Henryk Lipiec, Ilona Ochmańska, Sławomir 
Rzymowski, Przemysław Suchodolski, Krzysztof Szczęśniak, Wojciech Szczygieł, Lucjan Szekalis, Dariusz 
Szustek, Andrzej Wisiński, Krzysztof Woliński, Włodzimierz Wolski, Agata Zabielska 

PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) Janusz Kozioł, Tomasz Kruk 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję. Zamykam głosowanie. Za przyjęciem protokołu z 
siódmej sesji opowiedziało się 21 radnych. Głosów przeciwnych, wstrzymujących się nie było. Stwierdzam, że 
protokół z siódmej sesji Rady Powiatu Łukowskiego został przyjęty. 

3. Informacja Starosty z działalności Zarządu Powiatu Łukowskiego. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Punkt trzeci porządku obrad. Informacji starosty z działalności 
Zarządu Powiatu Łukowskiego. Wszyscy Państwo radni otrzymali obszerny materiał dotyczący prac zarządu 
pomiędzy sesjami. Zapytuję Pana Starostę, czy chciałby jakiegoś uzupełnienia dokonać. 

Starosta Łukowski Dariusz Szustek: Tak, tradycyjnie jeśli potrzeba to odpowiem na pytania. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dobrze, dziękuję. W tej sytuacji otwieram dyskusję. Kto z Państwa 
chciałby zadać pytanie dotyczące prac zarządu w okresie między sesjami? Nie ma pytań. W tej sytuacji 
zamykamy realizację punktu trzeciego i przechodzimy do punktu czwartego. 

Informacje stanowią załącznik nr 2, 3, 4, 5  do protokołu. 
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4. Informacja o sytuacji w rolnictwie na terenie Powiatu Łukowskiego złożona przez: Lubelski Ośrodek 
Doradztwa Rolniczego PZDR w Łukowie, Powiatowy Inspektorat Weterynarii w Łukowie, Biuro Powiatowe 
ARiMR w Łukowie, Krajowy Ośrodek Wsparcia Rolnictwa, Lubelską Izbę Rolniczą. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Zaproszenie na dzisiejszą sesję zostało skierowane w związku z 
realizacją tego punktu do kierownika Powiatowego Zespołu Doradztwa Rolniczego w Łukowie Pani Katarzyny 
Gajownik-Łazugi, do Powiatowego Lekarza Weterynarii Pani Iwony Wiewiórowskiej, do kierownika Biura 
Powiatowego Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa w Łukowie Pana Damiana Krügera, do Dyrektora 
Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa w Lublinie Pana Stanisława Żmijana i do kierownika Lubelskiej Izby 
Rolniczej Oddział Zamiejscowy w Białej Podlaskiej Pani Agnieszki Borowskiej. Nie wiem, czy Państwo są tutaj w 
sili, na sali. A, tak, dziękuję bardzo za potwierdzenie obecności. Zanim zaproszę Państwa do dyskusji, to 
poproszę o wypowiedź Komisji, która pochyliła się nad tym tematem, o opinię. Proszę uprzejmie 
Przewodniczący Komisji, Pan Radny Krzysztof Głuchowski. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska Pan Radny Krzysztof Głuchowski: 
Dziękuję Panie Przewodniczący, Wysoka Rado. Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska w dniu 27 września 
tego roku zapoznała się z informacją o sytuacji w rolnictwie na terenie Powiatu Łukowskiego złożoną przez: 
Lubelski Ośrodek Doradztwa Rolniczego PZDR w Łukowie, Powiatowy Inspektorat Weterynarii w Łukowie, Biuro 
Powiatowe ARiMR w Łukowie, Krajowy Ośrodek Wsparcia Rolnictwa, Lubelską Izbę Rolniczą Ubolewając 
jednocześnie, że żadna z tych firm i instytucji nie była reprezentowana na posiedzeniu Komisji. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję bardzo. Czy Państwo przybyli na dzisiejszą sesję, 
chcieliby zabrać głos, czy przyjmujemy taką konwencję, że będą Państwo odpowiadać na ewentualne pytania? 

Kierownik ARiMR BP w Łukowie Damian Krüger: Odpowiemy na ewentualne pytania, natomiast nie 
będziemy tutaj głosu zabierać. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Rozumiem. Dobrze, dziękuję bardzo. Wobec tego zapraszam 
Państwa radnych do dyskusji. Proszę kierować pytania do naszych gości. Nie ma pytań. W tej sytuacji zamykam 
dyskusję. I w oparciu o paragraf 39 ust. 5 statutu proponuję sprawozdanie przyjąć poprzez aklamację. Jeśli nie 
zauważę sprzeciwu, to rozumiem, że Państwo radni taką zgodę wyrazili. 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Wisiński: Ja sprzeciwiam się. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Tak, czyli przystępujemy wobec tego do głosowania. Czy Biuro 
Rady jest gotowe by przeprowadzić głosowanie, ponieważ aklamacja została zakwestionowana. 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Wisiński: Chyba, że Pan Przewodniczący pozwoli, żebym 
odezwał się w tej sprawie, to wycofam wniosek. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Proszę bardzo. Wprawdzie był czas na dyskusję, ale skoro nie 
zaczęliśmy jeszcze przyjmowania tego sprawozdania. Proszę uprzejmie. 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Wisiński: Szanowni Państwo. Byłem członkiem Komisji 
Rolnictwa zrezygnowałem, a z tej racji, że sprawczość tej komisji za moich czasów, a byłem ponad 20 lat, 25, no 
była znikoma. Jeżeli Powiat Łukowski uważa się za powiat rolniczy, na sesji Rady Powiatu nie zabieramy głosu w 
żadnym temacie, gdy część przedstawicieli jest, część zapewne nie ma. I to się pewnie powtarza. Jestem 
zwolennikiem następującej rzeczy. Trzeba dzisiaj sprawdzić, kto jest nieobecny, podjąć stosowne uchwałę co 
do odwołania kierowników tychże jednostek, ponieważ bez współpracy ze społeczeństwem, po co ta instytucja 
istnieje? Nie wyobrażam sobie czegoś takiego. Żeby na zaproszenie nikt z danej instytucji nie przybył. To jest 
jeden element. Drugi, jeżeli mówimy o Wodach Polskich, to szanowni państwo, dwie Wody nie wymieniły żadnej 
inwestycji, ani naprawy czegokolwiek w sprawozdaniu. Co one robią? Podobno jakieś wnioski rozpatrują. Jeżeli 
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mamy powódź w skali kraju, a Wody Polskie chwalą się rzeczą następującą. Podtopień nie było, zlodowaceń też 
nie. Cytuję prawie ze sprawozdań z jednej z komisji. Ludzie kochani, w latach 70-tych mówiło się, że 
Wielkopolsce grozi pustynnienie. Wielkopolska stanie się pustynna. Tam były dropie, ptaki, już ich nie ma. U 
nas co nam grozi? Powódź czy susza? Co w tym temacie ja do ludzi, wracając z tej sesji, mogę powiedzieć? Że 
to zostało zrobione? Czy tamto zostało zrobione? Czy są jakieś uwagi? Przecież korytuje się te rzeki, obniża się 
poziom, każe się doły kopać, które każe się zawalać teren bagienny. Daje się pozwolenie na budowę. No przecież 
niektórych rzeczy nie my ludzie decydujemy, tylko tam gdzie bagno było, to jakieś podłoże było, że pozwalało tej 
wodzie się zatrzymać. Jeżeli się zasypie to bagno, nawiezie się tłucznia, gruzu różnego, to proszę Państwa, no 
zmienia się w ogóle oddziaływanie na środowisko. To jest taki mój głos rozpaczy. Dlatego powiedziałem, że 
inaczej się zachowam, bo pamiętam jak reaktywacja była powiatów, to na sesję Rady Powiatów przychodził 
prokurator, prezes sądu. Co dzisiaj? Żadnego nie ma. Pozwoliliśmy w jakiejś sytuacji na te rzeczy. I niedługo 
dojdziecie Państwo do takiej sytuacji, że będzie się odbywać sesja za tak zwanymi zamkniętymi drzwiami. Bo z 
urzędu naczelnicy, dyrektorzy jednostek muszą przyjść, ale nic poza tym. To jest taka smutna refleksja. Decyzja 
należy do Wysokiej Rady. Dziękuję serdecznie. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję. Czy Pan podtrzymuje to zdanie poprzednio 
wypowiedziane, że wycofuje Pan wniosek o aklamację? 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Wisiński: Nie ma znaczenia. Nie podtrzymuję, wycofuję. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję. Wobec tego ponawiam pytanie. Czy ktoś z Państwa jest 
przeciwny, by sprawozdanie przyjąć przez aklamację? Takie rozwiązanie nam podsuwa paragraf 39 ust. 5 
Statutu. Nie widzę sprzeciwu. Stwierdzam, że Rada Powiatu przyjęła informację o sytuacji w rolnictwie na 
terenie Powiatu Łukowskiego złożoną przez Lubelski Ośrodek Doradztwa Rolniczego w Łukowie, Powiatowy 
Inspektorat Weterynarii w Łukowie, Biuro Powiatowe Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa w 
Łukowie, Krajowy Ośrodek Wsparcia Rolnictwa, Lubelską Izbę Rolniczą. 

Informacja stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

5. Informacja o stanie elementów środowiska na terenie Powiatu Łukowskiego. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Punkt 5. Porządku obrad. Informacja o stanie elementów 
środowiska na terenie Powiatu. Dysponujemy stosownymi materiałami przygotowanymi przez Wydział 
Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska. Do Państwa dyspozycji jest Zarząd na czele z Panem Starostą, ale 
jest również Pan Naczelnik Grzegorz Świerczewski. Zanim Państwa zaproszę do dyskusji, to poproszę o 
wypowiedź merytorycznej Komisji w tej sprawie. Głos ma Przewodniczący Komisji Pan Radny Krzysztof 
Głuchowski. Proszę uprzejmie. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska Pan Radny Krzysztof Głuchowski: 
Dziękuję bardzo. Komisja w dniu 27 września 2024 roku zapoznała się z informacją o stanie środowiska na 
terenie Powiatu Łukowskiego. Miłe zaskoczenie, był przedstawiciel, wywiązała się dyskusja i były odpowiedzi 
na pytania. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję. Proszę uprzejmie. Wobec 
braku chętnych do zabrania głosu dyskusję zamykam. I tak jak w punkcie poprzednim proponuję przyjęcie 
sprawozdania przez aklamację w oparciu o zapis paragrafu 39 ustęp 5 statutu. Nie słyszę sprzeciwu. 
Stwierdzam, że Rada przyjęła informację o stanie środowiska na terenie Powiatu Łukowskiego. 

Informacja stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
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6. Informacja o działaniach kontrolnych przeprowadzonych przez Wojewódzki Inspektorat Ochrony 
Środowiska w Lublinie na terenie powiatu łukowskiego w 2023 r. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Punkt 6 porządku obrad. Informacja o działaniach kontrolnych 
przeprowadzonych przez Wojewódzki Inspektorat Ochrony Środowiska w Lublinie na terenie Powiatu 
Łukowskiego w 2023 roku. Za chwileczkę poproszę ponownie Pana Przewodniczącego Komisji Rolnictwa i 
Ochrony Środowiska o opinię Komisji, ale tylko przypomnę, że na ewentualne pytania odpowiedzą Państwu 
członkowie zarządu i Pani Teresa Demidowicz, jest zdaje się, niezawodnie zresztą. Witam Panią. Proszę Panie 
Przewodniczący, Pan Radny Krzysztof Głuchowski. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska Pan Radny Krzysztof Głuchowski: 
Dziękuję Panie Przewodniczący, Wysoka Rado. Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska w dniu 27 września 
tego roku zapoznała się z informacją o działaniach kontrolnych przeprowadzonych przez Wojewódzki 
Inspektorat Ochrony Środowiska w Lublinie na terenie powiatu łukowskiego w 2023 roku. I tutaj również 
wywiązała się dyskusja, ponieważ przedstawiciel tejże instytucji był obecny. Dziękuję bardzo.  

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję również. Otwieram dyskusję. Czy pani chciałaby zabrać 
głos może, wesprzeć ten materiał? Nie, rozumiem, że odpowiedzi na ewentualne pytania. Dobrze, dziękuję 
bardzo. Kto z państwa radnych chciałby zabrać głos w tej sprawie? Nie dostrzegam, by ktoś sygnalizował chęć 
zabrania głosu, więc wzorem poprzednich punktów proponuję przyjęcie sprawozdania przez aklamację. 
Przypomnę kolejny raz, że paragraf 39 ust. 5 statutu pozwala na takie rozwiązanie. Nie widzę sprzeciwu. 
Stwierdzam, że Rada Powiatu przyjęła informację o działaniach kontrolnych przeprowadzonych przez 
Wojewódzki Inspektorat Ochrony Środowiska w Lublinie na terenie powiatu łukowskiego w 2023 roku. 

Informacja stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

7. Roczne sprawozdania Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie z działań podejmowanych 
na terenie powiatu łukowskiego w 2023 r. przez: a) Nadzór Wodny w Radzyniu Podlaskim, b) Nadzór 
Wodny w Garwolinie, c) Nadzór Wodny w Mińsku Mazowieckim, d) Nadzór Wodny w Siedlcach, e) Nadzór 
Wodny w Łukowie, f) Nadzór Wodny w Rykach. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Punkt 7 porządku obrad. Roczne sprawozdanie Państwowego 
Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie z działań podejmowanych na terenie powiatu łukowskiego w 2023 roku 
przez nadzór wodny w Radzyniu Podlaskim, nadzór wodny w Garwolinie, nadzór wodny w Mińsku Mazowieckim, 
nadzór wodny w Siedlcach, nadzór wodny w Łukowie, nadzór wodny w Rykach. Zaproszenie na dzisiejszą sesję 
zostało wysłane do przedstawicieli. Jeśli chodzi o nadzór wodny w Garwolinie to Pan Wojciech Szczegot, w 
Mińsku Mazowieckim pan Łukasz Marciniak, w Siedlcach pan Kamil Gajowniczek, w Łukowie pani Magdalena 
Podfigurna, ale wiem, że pod nieobecność pani Magdaleny Podfigurnej głos zabrać może nasz kolega, pan radny 
Krzysztof Woliński. I jeśli chodzi o nadzór wodny w Rykach to pan Karol Falkiewicz. Czy ktoś z Państwa jest w tej 
chwili z wymienionych osób na sali? Nie ma. No poza kolegą Krzysztofem. Kolejny raz poproszę o opinię Komisji 
Rolnictwa i Ochrony Środowiska. Głos ma przewodniczący komisji pan radny Krzysztof Głuchowski. Proszę. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska Pan Radny Krzysztof Głuchowski: 
Dziękuję panie przewodniczący. Wysoka Rado. Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska w dniu 27 września 
zapoznała się ze sprawozdaniem Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie z działań 
podejmowanych na terenie powiatu łukowskiego w 2023 roku przez nadzór wodny w Radzyniu Podlaskim, 
nadzór wodny w Garwolinie, nadzór wodny w Mińsku Mazowieckim, nadzór wodny w Siedlcach, nadzór wodny 
w Łukowie, nadzór wodny w Rykach. Wywiązała się dyskusja, bo również mieliśmy gościa, były pytania i tą część 
posiedzenia komisji uważam za udaną i merytorycznie przydatną. Dziękuję bardzo. 



Protokół z VIII sesji Rady Powiatu Łukowskiego z dn. 30.09.2024  8 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję uprzejmie. Otwieram dyskusję. Proszę bardzo. Kto z 
Państwa chciałby zabrać głos? Proszę bardzo, pan radny Krzysztof Woliński. 

Radny Krzysztof Woliński: Witam serdecznie wszystkich obecnych. Pani kierownik prosiła mnie, 
żebym powiedział kilka słów, bo chyba była na Komisji Rolnictwa, rozumiem? Panie przewodniczący? Pytanie 
do pana Głuchowskiego. Czyli komisja tu już wszystko wie, natomiast ogólnie powiem, że nadal obowiązuje ten 
podział zlewniami rzeki, dlatego do Łukowa zapraszamy aż tylu przedstawicieli tych Wód Polskich. Kiedyś było 
administracyjnie powiat, znaczy nadzór zajmował się powiatem. W tej chwili zajmujemy się kilkoma powiatami 
jako nadzór wodny w Łukowie. I to jest Huszlew, Międzyrzec Podlaski, no Łuków oczywiście, ale tylko dwie gminy 
i też niecały Łuków. I dlatego to jest takie utrudnienie dla mieszkańców. Natomiast jako administracja to dotyczy 
wszelkich zgód wodnoprawnych, bo jak widzimy po ostatniej powodzi, że jak jest ważny stosunek, właśnie 
stosunki wodne i dopiero będą może władze doceniać to, bo my akurat żyjemy na terenie płaskim i raczej 
walczymy z suszą niż z powodzią, ale zawsze może się zdarzyć jakiś kataklizm. Natomiast sąsiad sąsiada może 
zalać w każdej chwili, bo podniesie sobie działkę i spuści wodę. I do tego też jest potrzebna tu administracja i 
kolizje wszelkie z ciekami wodnymi, a to jest niestety zaniedbane, bo zawsze pieniędzy brakuje na meliorację. 
Melioracja to nie znaczy odwodnienie. To jest również nawodnienie. Chciałem tutaj pochwalić, że nasza firma 
rozpoczęła chyba pierwszy raz w Polsce inwestycję melioracyjną na terenie gminy Trzebieszów w Szaniawach 
Poniatach, Szaniawach Matysach i Trzebieszów I i II. Jest prowadzona pierwszy etap melioracji ze środków 
unijnych. Tam po prostu mieszkańcy wiele, wiele lat się domagali tej inwestycji ponieważ część gruntów jest 
wyłączona z produkcji, dlatego, że właśnie nie ma odpowiedniej melioracji. Firma już jest, co prawda są 
problemy, bo okazuje się, że ludzi do pracy nie ma, ale miejmy nadzieję, bo to aż firma z Krakowa, że te trudności 
zostaną pokonane i ta inwestycja zostanie zrealizowana. Natomiast z takich tutaj bieżących spraw, to powiem, 
że do nadzoru wpłynęło aż 140, nie 311 spraw z zakresu właśnie tych pozwoleń wodnoprawnych. No bo każda 
inwestycja musi być uzgodniona pod tym względem, czy nie będzie zakłócać stosunków tych wodnych między 
właśnie w danym terenie. I tutaj jeszcze ciekawostkę przypomnę, że właśnie tutaj co pan przewodniczący 
Wisiński wspomniał o tych dołkach, czyli to są nie dołki, tylko stawy. Można na zgłoszenie do Wód Polskich 
wykonać pół hektara sobie takiego dołeczka. To już jest poważna sprawa. Chodzi o taką małą retencję, żeby te 
wody zatrzymywać tam, gdzie jest to możliwe, żeby ta woda została, bo klimat się zmienia i widzimy, jak nawet 
i u nas trudno jest o deszcz. U nas jest niesamowita susza. No niemniej jednak trzeba, trzeba utrzymywać te 
rzeki. Odbył się już tu przetarg na wykonanie utrzymania tych naszych rzek tutaj na terenie Łukowa, czyli Krzyny 
Północnej i Południowej jednak został unieważniony, ale ponownie jest procedura. I mam nadzieję, że zostanie 
to wykonane. Na terenie miasta Łukowa powiem też taką ciekawostkę, że miasto jest zobowiązane do 
utrzymania tej rzeki przynajmniej raz, ponieważ takie warunki daliśmy, żeby miasto otrzymało pozwolenie 
wodnoprawne na wpuszczanie ścieków z oczyszczalni, a do tego jeszcze Zarząd Dróg Powiatowych teraz jest 
włączony, no to musi po prostu utrzymać tę rzekę, musi wykosić raz w roku. Część prac zostało wykonane, część 
jeszcze, wiemy, że Nadzór Wodny egzekwuje, bo to jest taki dobry sposób, żeby po prostu włączyć też 
samorządy, bo nieraz samorząd chciałby, a nie jest to zadanie samorządu. Natomiast jeżeli ma tak wpisane w 
warunki, no to musi to zrobić tak jak na Zimnej Wodzie wiadomo, że jest to obiekt miasta i tam bardzo dużo ludzi 
jest i po prostu zanieczyszcza te cieki wodne i miasto musi to utrzymywać. Jeszcze tak dopowiem, że te sprawy 
wszystkie z całego terenu powiatu można tak jak do biura podawczego załatwić w Nadzorze Wodnym w Łukowie, 
to jest tutaj na terenie PKS-u biuro i proszę z tego korzystać. Nie trzeba jechać od razu do Garwolina czy do Ryk, 
można to w Łukowie załatwić. Jak pytania jakieś, to proszę, odpowiem. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję bardzo. Proszę, kto z państwa chciałby zabrać głos 
jeszcze? Nie. Proszę. Pan starosta, proszę bardzo. Przepraszam, nie zauważyłem. 

Starosta Łukowski Dariusz Szustek: Panie przewodniczący, panie i panowie radni, zaproszeni goście, 
szanowni państwo, pan Krzysztof Woliński jako były pracownik, nie, jeszcze pracownik, bo urlopowany 
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pracownik Wód Polskich, wspomniał o inwestycji na terenie naszego powiatu. To jest wartość około 20 milionów 
złotych, może ponad. Chciałbym tutaj, jest okazja, podziękować za zaangażowanie panu radnemu sejmiku 
województwa lubelskiego, który ze mną przez 5 lat wydeptywał ścieżki, otwieraliśmy różne drzwi, żeby w ogóle 
ta inwestycja doszła do skutku i prawie by już była, no i okazało się, że czegoś jeszcze brakuje, ale tu z pomocą 
przyszedł nasz wydział geodezji, który bardzo sprawnie przeprowadził niezbędne prace i dzięki temu ten 
wniosek mógł zostać złożony i jak widać z powodzeniem, więc na ręce pana, naczelnika Mariusza Kopcia 
składam podziękowanie wszystkim pracownikom wydziału geodezji za tak sprawne przeprowadzenie prac, co 
skutkowało właśnie pozyskaniem 20 milionów na tę inwestycję. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję bardzo. Proszę, pan radny Andrzej Wysiński, proszę. 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Wisiński: Szanowni Państwo, serdecznie dziękuję panu 
Krzysztofowi Wolińskiemu, radnemu, za najbardziej cenną informację, jaką dzisiaj usłyszałem, a mianowicie, 
że w Łukowie można załatwić sprawy związane z innymi wodami polskimi i to wymaga rozpropagowania. 
Natomiast co do dołków czy do stawów, to co naukowiec, różne spojrzenie. Ja uważam, że najbardziej właściwą 
metodą do zatrzymania jest robienie progów wodnych na ciekach wodnych. Jeżeli robi się określoną retencję 
tam, gdzie jest źródło wody i tą wodę się zatrzymuje, to wokół podnosi się poziom wód gruntowych i to chyba 
jest najbardziej cenne. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję. Rozumiem, że nikt z Państwa już nie zechce zabrać 
głosu. W tej sytuacji kolejny raz proponuję by tę informację, którą wysłuchaliśmy, z którą zapoznaliśmy się, 
przyjąć przez aklamację. Nie słyszę sprzeciwu. Stwierdzam, że Rada Powiatu przyjęła roczne sprawozdanie 
Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie z działań podejmowanych na terenie powiatu 
łukowskiego w 2023 r. przez: a) Nadzór Wodny w Radzyniu Podlaskim, b) Nadzór Wodny w Garwolinie, c) Nadzór 
Wodny w Mińsku Mazowieckim, d) Nadzór Wodny w Siedlcach, e) Nadzór Wodny w Łukowie, f) Nadzór Wodny 
w Rykach. 

Informacja stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

8. Informacja o realizacji zadań z zakresu kultury, kultury fizycznej i sportu w Powiecie Łukowskim w 
okresie od stycznia 2024 r. do września 2024 r. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Punkt ósmy, porządku obrad. Informacja o realizacji zadań z 
zakresu kultury, kultury fizycznej i sportu w Powiecie Łukowskim w okresie od stycznia 2024 do września 2024. 
Na ewentualne Państwa pytania odpowie oczywiście Zarząd i przede wszystkim Naczelnik Wydziału Promocji, 
Rozwoju i Polityki Społecznej, Pani Agnieszka Mościcka. Poproszę jednak wcześniej o opinię Komisji, która 
zapoznała się szczegółowo z tym materiałem i przedyskutowała go. Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i 
Sportu, Pan Radny Krzysztof Szczęśniak ma głos, proszę bardzo. 

Przewodniczący Komisji Edukacji, kultury i Sportu Krzysztof Szczęśniak: Panie Przewodniczący, 
Wysoka Rado, Komisja na swoim spotkaniu zapoznała się z informacją o stanie realizacji zadań oświatowych w 
Powiecie Łukowskim, jak również informację o stanie zadań z zakresu kultury, kultury fizycznej i sportu w 
Powiecie Łukowskim od stycznia do września 2024. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję. Otwieram dyskusję. Wobec braku chętnych do zabrania 
głosu dyskusję zamykam. Proponuję przyjęcie sprawozdania przez aklamację. Nie zauważam, by ktoś z Państwa 
się sprzeciwiał takiej propozycji. Stwierdzam, że Rada przyjęła informację o realizacji zadań z zakresu kultury, 
kultury fizycznej i sportu w Powiecie Łukowskim w okresie od stycznia 2024 do września 2024. 

Informacja stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
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9. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Powiatu Łukowskiego w roku szkolnym 2023/2024. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Punkt 9 porządku obrad, informacja o stanie realizacji zadań 
oświatowych Powiatu Łukowskiego w roku szkolnym 2023-2024. Tradycyjnie do Państwa dyspozycji jest Zarząd 
i Dyrektor Powiatowego Zespołu Oświatowego Pan Krzysztof Konstanty. Wcześniej jednak poproszę o opinię 
trzech komisji, które się pochyliły nad tym zagadnieniem. Ponownie Pan Radny Krzysztof Szczęśniak, 
Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu. Proszę uprzejmie. 

Przewodniczący Komisji Edukacji, kultury i Sportu Krzysztof Szczęśniak: Panie Przewodniczący, już 
mówiłem przed chwilką. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Słucham? 

Przewodniczący Komisji Edukacji, kultury i Sportu Krzysztof Szczęśniak: Odniosłem się przed 
chwilką od tego punktu. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Przepraszam najmocniej. Jakoś rozproszyłem się przez moment. 
W takim razie Pani Barbara Chadaj, Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa, Porządku Publicznego i Spraw 
Społecznych. 

Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa, Porządku Publicznego i Spraw Społecznych Pani 
Barbara Chadaj: Panie Przewodniczący, Szanowna Rado. Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję uprzejmie. I Komisja Budżetu i Finansów w i Mieniu 
Powiatu, Przewodniczący Komisji Pan Jacek Krzyszczak. Nieobecny chwilowo, ale mam tutaj pismo, które złożył 
Pan Przewodniczący przed sesją, w którym stwierdza, że opinia Komisji jest pozytywna. Otwieram dyskusję. 
Proszę bardzo. Pan Radny Andrzej Wisiński, proszę. 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Wisiński: Szanowni Państwo, jeżeli chodzi o sprawy oświatowe, 
to Powiat Łukowski ma wyjątkowo czym się pochwalić. Powiat Łukowski prezentuje bardzo wysoki poziom, 
a konkretnie uczniowie, którzy uczą się w tych szkołach. Natomiast chcę zwrócić się z apelem do wszystkich 
Państwa. Mianowicie w Stoczku była uroczystość 80-lecia powstania liceum. Na uroczystościach nie dzieli się 
majątkiem. Trudno mówić o niektórych sprawach, które nie są wygodne. I dzisiaj korzystając z tego, że na tejże 
uroczystości powiedziałem, że Powiat Łukowski dokłada do subwencji bardzo delikatnie. Ale nie powiedziałem 
o tym, że 80 lat liceum, a w tym roku naboru nie ma do liceum. Czyli to liceum znajduje się na szpitalnej erce. I 
zwróciłem się na tej uroczystości z apelem do uczestników, że jeżeli mają jakiekolwiek pomysły, którzy byli na 
tej uroczystości, co do budowania wartości tej szkoły, zwiększania naboru, to niech każdy zgłasza określone 
pomysły. I dzisiaj korzystając z sesji również do Państwa się zwracam, bo ta szkoła dała wielu, wielu bardzo 
wartościowych ludzi, o czym uczestnicy przekonali się będąc na tych uroczystościach. Jeszcze raz apeluję do 
Państwa, żeby pochylić się nad szkołami poza Łukowskimi w sposób szczególny, bo Łukowskie zgodnie z 
trendem i zgodnie z realizacją zadań dadzą sobie radę. Natomiast te trzy szkoły, które mamy poza Łukowem 
wymagają szczególnej opieki ciągle. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję. Czy jeszcze jakieś głosy pojawią się w dyskusji. Nie 
zauważam. Wobec tego dyskusję zamykam. I ostatni raz proponuję Państwu przyjęcie tej informacji przez 
aklamację. Przypomnę, że paragraf 39 ust. 5 statutu pozwala na takie rozwiązanie. Nie słyszę sprzeciwu. 
Stwierdzam, że Rada przyjęła informację o stanie realizacji zadań oświatowych Powiatu Łukowskiego na rok 
szkolny 2023-2024. 

Informacja stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
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10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia na 2025 rok wysokości opłat za usunięcie pojazdu z drogi, 
przechowywanie pojazdu na parkingu strzeżonym oraz wysokości kosztów związanych z dyspozycją 
usunięcia pojazdu z drogi w przypadku odstąpienia od usunięcia. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Punkt 10. Porządku obrad. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia 
na 2025 rok wysokości opłat za usunięcie pojazdu z drogi, przechowywanie pojazdu na parkingu strzeżonym 
oraz wysokości kosztów związanych z dyspozycją usunięcia pojazdu z drogi w przypadku odstąpienia od 
usunięcia. Ewentualnie, jeśli zajdzie taka potrzeba, to temat zostanie zreferowany przez Zarząd. Tymczasem 
poproszę o opinię Komisji merytorycznej, Przewodniczący Komisji Infrastruktury Technicznej, Pan Radny 
Przemysław Suchodolski ma głos. Proszę. 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Technicznej Pan Radny Przemysław Suchodolski: Panie 
Przewodniczący, Wysoka Rado, Komisja Infrastruktury Technicznej pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję uprzejmie. Otwieram dyskusję. Dziękuję. Zamykam 
dyskusję i zarządzam głosowaniem. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem uchwały w sprawie ustalenia na 
2025 rok wysokości opłat za usunięcie pojazdu z drogi, przechowywania pojazdu na parkingu strzeżonym oraz 
wysokości kosztów związanych z dyspozycją usunięcia pojazdu z drogi w przypadku odstąpienia od usunięcia. 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia na 2025 rok wysokości opłat za usunięcie 
pojazdu z drogi, przechowywanie pojazdu na parkingu strzeżonym oraz wysokości kosztów związanych z 
dyspozycją usunięcia pojazdu z drogi w przypadku odstąpienia od usunięcia. 

Wyniki głosowania: ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne 

ZA (20) Danuta Bosek, Barbara Chadaj, Urszula Chruściel, Karol Ciołek, Maciej Cybulski, Krzysztof 
Głuchowski, Longin Kajka, Jerzy Kędra, Henryk Lipiec, Ilona Ochmańska, Sławomir Rzymowski, Przemysław 
Suchodolski, Krzysztof Szczęśniak, Wojciech Szczygieł, Lucjan Szekalis, Dariusz Szustek, Andrzej Wisiński, 
Krzysztof Woliński, Włodzimierz Wolski, Agata Zabielska 

PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), 

BRAK GŁOSU (1) Jacek Krzyszczak 

NIEOBECNI (2) Janusz Kozioł, Tomasz Kruk 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję. Zamykam głosowanie. Proszę o zbiorcze wyniki. W 
głosowaniu brało udział 20 Radnych. Oddano za projektem uchwały 20 głosów. Głosów przeciwnych i 
wstrzymujących się nie było. Stwierdzam, że uchwała w sprawie ustalenia na 2025 rok wysokości opłat za 
usunięcie pojazdu z drogi, przechowywania pojazdu na parkingu strzeżonym oraz wysokości kosztów 
związanych z dyspozycją usunięcia pojazdu z drogi w przypadku odstąpienia od usunięcia została podjęta. 

Uchwała Nr VIII/54/2024 stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

11. Podjęcie uchwały o zmianie uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których 
właścicielem jest Powiat Łukowski oraz warunków i zasad korzystania z tych obiektów. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Punkt 11. Porządku obrad. Podjęcie uchwały o zmianie uchwały 
w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem jest Powiat Łukowski oraz 
warunków i zasad korzystania z tych obiektów. Podobnie zarząd jest do Państwa dyspozycji i odpowie na 
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ewentualne pytania. A ja poproszę kolejny raz o zabranie głosu przez Pana Przewodniczącego Komisji 
Infrastruktury Technicznej, Pana Radnego Przemysława Suchodolskiego. Proszę. 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Technicznej Pan Radny Przemysław Suchodolski: Dziękuję 
Panie Przewodniczący. Szanowni Państwo, Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej uchwały. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję. I zamykam dyskusję. 
Zarządzam głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały o zmianie uchwały w sprawie 
określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem jest Powiat Łukowski oraz warunków i zasad 
korzystania z tych obiektów. 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały o zmianie uchwały w sprawie określenia przystanków 
komunikacyjnych, których właścicielem jest Powiat Łukowski oraz warunków i zasad korzystania z tych 
obiektów. 

Wyniki głosowania: ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne 

ZA (20) Danuta Bosek, Barbara Chadaj, Urszula Chruściel, Karol Ciołek, Maciej Cybulski, Krzysztof 
Głuchowski, Longin Kajka, Jerzy Kędra, Henryk Lipiec, Ilona Ochmańska, Sławomir Rzymowski, Przemysław 
Suchodolski, Krzysztof Szczęśniak, Wojciech Szczygieł, Lucjan Szekalis, Dariusz Szustek, Andrzej Wisiński, 
Krzysztof Woliński, Włodzimierz Wolski, Agata Zabielska 

PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (3) Janusz Kozioł, Tomasz Kruk, Jacek Krzyszczak 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję. Zamykam głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 20 
radnych. 20 radnych opowiedziało się za projektem uchwały. Głosów przeciwnych, wstrzymujących się nie było. 
Stwierdzam, że uchwała o zmianie uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których 
właścicielem jest Powiat Łukowski oraz warunków i zasad korzystania z tych obiektów została podjęta. 

Uchwała Nr VIII/55/2024 stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie przez Powiat Łukowski w drodze 
nieodpłatnego przekazania na cele publiczne prawa własności nieruchomości wchodzących w skład 
Zasobu Własności Rolnej Skarbu Państwa. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Punkt 12. Porządku obrad. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia 
zgody na nabycie przez Powiat Łukowski w drodze nieodpłatnego przekazania na cele publiczne prawa 
własności nieruchomości wchodzących w skład Zasobów Własności Rolnej Skarbu Państwa. Kolejny raz 
przypomnę, że Zarząd jest do Państwa dyspozycji i odpowie na ewentualne pytania. Natomiast poproszę po raz 
trzeci Przewodniczącego Komisji Infrastruktury Technicznej o przedstawienie opinii Komisji. Pan radny 
Przemysław Suchodolski ma głos, proszę. 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Technicznej Pan Radny Przemysław Suchodolski: Panie 
Przewodniczący, Wysoka Rado, podobnie jak w przypadku dwóch poprzednich uchwał, także i w tym przypadku 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję uprzejmie. Otwieram dyskusję. I zamykam dyskusję. 
Zarządzam głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
nabycie przez Powiat Łukowski w drodze nieodpłatnego przekazania na cele publiczne prawa własności 
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nieruchomości wchodzących w skład Zasobu Własności Rolnej Skarbu Państwa. Czy Pan Radny Krzysztof 
Głuchowski? Już dziękuję uprzejmie. 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie przez Powiat Łukowski w 
drodze nieodpłatnego przekazania na cele publiczne prawa własności nieruchomości wchodzących w skład 
Zasobu Własności Rolnej Skarbu Państwa. 

Wyniki głosowania: ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne 

ZA (20) Danuta Bosek, Barbara Chadaj, Urszula Chruściel, Karol Ciołek, Maciej Cybulski, Krzysztof 
Głuchowski, Longin Kajka, Jerzy Kędra, Henryk Lipiec, Ilona Ochmańska, Sławomir Rzymowski, Przemysław 
Suchodolski, Krzysztof Szczęśniak, Wojciech Szczygieł, Lucjan Szekalis, Dariusz Szustek, Andrzej Wisiński, 
Krzysztof Woliński, Włodzimierz Wolski, Agata Zabielska 

PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (3) Janusz Kozioł, Tomasz Kruk, Jacek Krzyszczak 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Zamykam głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 20 Radnych. 
20 Radnych opowiedziało się za projektem uchwały. Głosów przeciwnych, wstrzymujących się nie było. 
Stwierdzam, że uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nabycie przez Powiat Łukowski w drodze nieodpłatnego 
przekazania na cele publiczne prawa własności nieruchomości wchodzących w skład Zasobu Własności Rolnej 
Skarbu Państwa została podjęta. 

Uchwała Nr VIII/56/2024 stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Regulaminu Działalności Rady Społecznej w 
Samodzielnym Publicznym Zakładzie Opieki Zdrowotnej w Łukowie. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Punkt 13 porządku obrad. Podjęcie uchwały w sprawie 
zatwierdzenia regulaminu działalności Rady Społecznej w Samodzielnym Publicznym Zakładzie Opieki 
Zdrowotnej w Łukowie. Oczywiście Zarząd odpowie na Państwa ewentualne pytania, ale również Naczelnik 
Wydziału Promocji, Rozwoju i Polityki Społecznej Pani Agnieszka Mościcka. Poproszę o opinię Komisji, która 
zajmowała się tym zagadnieniem szczegółowo, Komisja Bezpieczeństwa, Porządku Publicznego i Spraw 
Społecznych, Przewodnicząca Komisji Pani Barbara Chadaj ma głos. Proszę. 

Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa, Porządku Publicznego i Spraw Społecznych Pani 
Barbara Chadaj: Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo. Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt danej 
uchwały. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję uprzejmie. Otwieram dyskusję. Zamykam dyskusję i 
zarządzam głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały w sprawie zatwierdzenia regulaminu 
działalności Rady Społecznej w Samodzielnym Publicznym Zakładzie Opieki Zdrowotnej w Łukowie. 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Regulaminu Działalności Rady Społecznej 
w Samodzielnym Publicznym Zakładzie Opieki Zdrowotnej w Łukowie. 

Wyniki głosowania: ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne 

ZA (20) Danuta Bosek, Barbara Chadaj, Urszula Chruściel, Karol Ciołek, Maciej Cybulski, Krzysztof 
Głuchowski, Longin Kajka, Jerzy Kędra, Henryk Lipiec, Ilona Ochmańska, Sławomir Rzymowski, Przemysław 
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Suchodolski, Krzysztof Szczęśniak, Wojciech Szczygieł, Lucjan Szekalis, Dariusz Szustek, Andrzej Wisiński, 
Krzysztof Woliński, Włodzimierz Wolski, Agata Zabielska 

PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (3) Janusz Kozioł, Tomasz Kruk, Jacek Krzyszczak 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję. Zamykam głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 20 
Radnych. 20 Radnych opowiedziało się za projektem uchwały. Głosów przeciwnych, wstrzymujących się nie 
było. Stwierdzam, że uchwała w sprawie zatwierdzenia regulaminu działalności Rady Społecznej w 
Samodzielnym Publicznym Zakładzie Opieki Zdrowotnej w Łukowie została podjęta. 

Uchwała Nr VIII/57/2024 stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kłodzkiemu na usuwanie 
skutków powodzi na drogach powiatowych. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Punkt 14 porządku obrad. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej Powiatowi Kłodzkiemu na usuwanie skutków powodzi na drogach powiatowych. Poproszę 
o opinię Komisji Budżetu, Finansów i Mienia Powiatu. Od razu odpowiem, że ta opinia jest pozytywna, ponieważ 
mam taką pisemną deklarację złożoną przez Przewodniczącego Komisji, Pana Jacka Krzyszczaka. Otwieram 
dyskusję. Nie ma chętnych do zabrania głosu. Wobec tego dyskusję zamykam i zarządzam głosowanie. Kto z 
Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kłodzkiemu 
na usuwanie skutków powodzi na drogach powiatowych? 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kłodzkiemu na 
usuwanie skutków powodzi na drogach powiatowych. 

Wyniki głosowania: ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne 

ZA (20) Danuta Bosek, Barbara Chadaj, Urszula Chruściel, Karol Ciołek, Maciej Cybulski, Krzysztof 
Głuchowski, Longin Kajka, Jerzy Kędra, Henryk Lipiec, Ilona Ochmańska, Sławomir Rzymowski, Przemysław 
Suchodolski, Krzysztof Szczęśniak, Wojciech Szczygieł, Lucjan Szekalis, Dariusz Szustek, Andrzej Wisiński, 
Krzysztof Woliński, Włodzimierz Wolski, Agata Zabielska 

PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (3) Janusz Kozioł, Tomasz Kruk, Jacek Krzyszczak 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję. Zamykam głosowanie. W głosowaniu brało udział 20 
Radnych. 20 Radnych opowiedziało się za projektem uchwały. Głosów przeciwnych, wstrzymujących się nie 
było. Stwierdzam, że uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kłodzkiemu na usuwanie 
skutków powodzi na drogach powiatowych została podjęta. 

Uchwała Nr VIII/58/2024 stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Miastu Stoczek Łukowski. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Punkt 15 porządku obrad. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej Miastu Stoczek Łukowski. Na ewentualne pytania odpowie po raz kolejny Zarząd, 
ewentualnie Dyrektor Powiatowego Zespołu Oświatowego, Pan Dyrektor Krzysztof Konstanty. Proszę o 
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wyrażenie opinii na ten temat Komisji Edukacji, Kultury i Sportu. Przewodniczący Komisji nie zarejestrowałem, 
czy Pan uprzednio też wyraził opinię? Nie. Tym razem nie. Wobec tego proszę o przedstawienie opinii tej Komisji. 

Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Pan Krzysztof Szczęśniak: Panie 
Przewodniczący, Wysoka Rado. Komisja pozytywnie zaopiniowała uchwałę odnośnie pomocy finansowej 
Miastu Stoczek Łukowski. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję uprzejmie. I tutaj znów skorzystam z opinii, którą 
otrzymałem na piśmie, podpisaną przez Pana Przewodniczącego Komisji Budżetu, Finansów i Mienia Powiatu 
Pana Radnego Jacka Krzyszczaka. Opinia Komisji jest jak najbardziej pozytywna. Otwieram dyskusję. Nie ma 
chętnych do zabrania głosu. W tej sytuacji zamykam dyskusję i zarządzam głosowanie. Kto z Państwa Radnych 
jest za podjęciem uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Miastu Stoczek Łukowski? 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Miastu Stoczek Łukowski. 

Wyniki głosowania: ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne 

ZA (20) Danuta Bosek, Barbara Chadaj, Urszula Chruściel, Karol Ciołek, Maciej Cybulski, Krzysztof 
Głuchowski, Longin Kajka, Jerzy Kędra, Henryk Lipiec, Ilona Ochmańska, Sławomir Rzymowski, Przemysław 
Suchodolski, Krzysztof Szczęśniak, Wojciech Szczygieł, Lucjan Szekalis, Dariusz Szustek, Andrzej Wisiński, 
Krzysztof Woliński, Włodzimierz Wolski, Agata Zabielska 

PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (3) Janusz Kozioł, Tomasz Kruk, Jacek Krzyszczak 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję bardzo. W głosowaniu brało udział 20 Radnych. Za 
projektem uchwały opowiedziało się 20 Radnych. Głosów przeciwnych, wstrzymujących się nie było. 
Stwierdzam, że uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Miastu Stoczek Łukowski została podjęta. 

Uchwała Nr VIII/59/2024 stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Powiatu Łukowskiego na 2024 rok. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Punkt 16 porządku obrad, podjęcie uchwały w sprawie zmian 
budżetu Powiatu Łukowskiego na 2024 r. Poproszę... to znaczy może nie poproszę tylko znowu skorzystam po 
raz kolejny z opinii wydanej tutaj na piśmie przez Komisję Budżetu, Finansów i Mienia Powiatu. Opinia w tej 
sprawie, opinia komisji jest jak najbardziej pozytywna. Czy zarząd lub pani skarbnik w tej sytuacji zechcą zabrać 
głos? Czyli ewentualne pytania, jeśli się pojawią. Otwieram dyskusję. Kto z państwa chciałby skierować pytania 
w związku ze zmianami budżetu powiatu na bieżący rok? Dziękuję, zamykam dyskusję. Od razu skorzystam z 
opinii, którą tutaj złożył pan przewodniczący Jacek Krzyszczak, że ona jest również pozytywna, jeśli chodzi o 
kolejny punkt, czyli zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu. Już nie będę może w tym kolejnym 
punkcie powoływał się na tę opinię. Zamykam dyskusję, zarządzam głosowanie. Kto z państwa jest za 
podjęciem uchwały w sprawie zmian budżetu Powiatu Łukowskiego na 2024 rok? 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Powiatu Łukowskiego na 2024 rok. 

Wyniki głosowania: ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne 

ZA (20) Danuta Bosek, Barbara Chadaj, Urszula Chruściel, Karol Ciołek, Maciej Cybulski, Krzysztof 
Głuchowski, Longin Kajka, Jerzy Kędra, Henryk Lipiec, Ilona Ochmańska, Sławomir Rzymowski, Przemysław 
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Suchodolski, Krzysztof Szczęśniak, Wojciech Szczygieł, Lucjan Szekalis, Dariusz Szustek, Andrzej Wisiński, 
Krzysztof Woliński, Włodzimierz Wolski, Agata Zabielska 

PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (3) Janusz Kozioł, Tomasz Kruk, Jacek Krzyszczak 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję, zamykam głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 20 
radnych. Za projektem uchwały opowiedziało się 20 radnych. Głosów przeciwnych, wstrzymujących się nie 
było. Stwierdzam, że uchwała w sprawie zmian budżetu Powiatu Łukowskiego na 2024 rok została podjęta. 

Uchwała Nr VIII/60/2024 stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Łukowskiego. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Punkt 17 porządku obrad. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Łukowskiego. Przywołałem państwu w poprzednim punkcie opinię, 
pozytywną opinię Komisji Budżetu, Finansów i Mienia Powiatu. Rozumiem, że formuła taka jak w poprzednim 
punkcie, czyli pan starosta czy pani skarbnik odpowiedzą na państwa ewentualne pytania. Zachęcam do ich 
zadawania. Proszę bardzo. Nie zauważam, by ktoś z państwa chciał zabrać głos. W tej sytuacji zamykam 
dyskusję i zarządzam głosowanie. Kto z państwa radnych jest za podjęciem uchwały w sprawie zmiany 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Łukowskiego? 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Łukowskiego. 

Wyniki głosowania: ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne 

ZA (20) Danuta Bosek, Barbara Chadaj, Urszula Chruściel, Karol Ciołek, Maciej Cybulski, Krzysztof 
Głuchowski, Longin Kajka, Jerzy Kędra, Henryk Lipiec, Ilona Ochmańska, Sławomir Rzymowski, Przemysław 
Suchodolski, Krzysztof Szczęśniak, Wojciech Szczygieł, Lucjan Szekalis, Dariusz Szustek, Andrzej Wisiński, 
Krzysztof Woliński, Włodzimierz Wolski, Agata Zabielska 

PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (3) Janusz Kozioł, Tomasz Kruk, Jacek Krzyszczak 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję bardzo. Zamykam głosowanie. W głosowaniu wzięło 
udział 20 radnych. Głosów przeciwnych, wstrzymujących się nie było. Stwierdzam, że uchwała w sprawie 
zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Łukowskiego została podjęta. 

Uchwała Nr VIII/61/2024 stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

18. Sprawy różne i wolne wnioski. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Punkt 18. Sprawy różne i wolne wnioski. Kto z państwa chciałby 
zabrać głos w tej sprawie? Bardzo proszę, pan radny Lucjan Szekalis. 

Radny Lucjan Szekalis: Wysoka Rado. W dniach od 6 do 15 września obecnego roku odbyły się w 
Nidzie na Litwie III Mistrzostwa Świata w Żeglarstwie Niesłyszących. Udział wzięło 66 żeglarzy z 12 państw, 
między innymi z Farancji, USA, Wielkiej Brytanii, Niemiec, Litwy i Turcji. Polskę reprezentowało 17 osób, w tym 
mieszkaniec powiatu łukowskiego Pan Ireneusz Kwiczak. Który zdobył dwa medale: złoty i mistrzostwo Świata 
w klasie Puck oraz srebrny i wicemistrzostwo Świata w klasie Mariner. Pan Ireneusz Kwiczak uprawia żeglarstwo 
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od najmłodszych lat, od wielu lat jest w składzie rezydencji Polski Niesłyszących. Poza złotym i srebrnym 
medalem zdobytymi w tym roku, Pan Ireneusz Kwiczak posiada srebrny medal i wicemistrzostwo Świata w 
klasie Puck oraz brązowy medal w klasie Mariner zdobyte w 2022 roku. Pan Ireneusz Kwiczak od 2007 roku pełni 
funkcję w Skarbnika w Zarządzie Polskiego Związku Olimpijskiego Głuchych. Trenuje w łukowskim klubie 
„Hetman”, na co dzień pracuje w Łukowskim PUIKu. Wnioskuję o zaproszenie Pana Ireneusza Kwiczaka na 
kolejną sesję Rady Powiatu, na której można będzie przedstawić Pana Ireneusza Kwiczaka, podziękować mu za 
promowanie Powiatu Łukowskiego, ponadto uważam, że swoją postawą zasłużył na finansową nagrodę, która 
zachęci go do dalszych treningów i zaowocuje kolejnymi medalami i promowaniem Powiatu Łukowskiego.  

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję bardzo. Jeśli chodzi o zaproszenie na sesję, to 
oczywiście nie widzę problemu jak najbardziej. Panie Starosto druga część tego apelu? 

Starosta Łukowski Dariusz Szustek: Nie, to znaczy tak. Jeśli chodzi o nagrodę rzeczową jak 
najbardziej, natomiast myślę, pani skarbnik, że finansowej nagrody nie mamy możliwości przyznania. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję. Proszę bardzo. Przypominam, jesteśmy w punkcie 18 
sprawy różne i wolne wnioski. Kto z państwa chciałby zabrać głos? Bardzo proszę, pani radna Agata Zabielska.  

Radna Agata Zabielska: Panie przewodniczący, wysoka rado. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Jeśli mogę prosić, to bardziej do mikrofonu. 

Radna Agata Zabielska: Ja mam pytanie chyba do pana starosty tutaj. W związku z teraz tym 
konkursem na stanowisko dyrektora szpitala, dlaczego tak późno został ogłoszony? Można by uniknąć tego p.o. 
i takich przeciągania tego wszystkiego w czasie. Następne mam takie pytanie. Doszły do mnie słuchy, że mają 
być zwolnienia opiekunek medycznych. Czy to też jest prawda i czy to się już dzieje? I dlaczego tak naprawdę? 
Bo te opiekunki są tam niezbędne. Wiemy, że mamy mało pielęgniarek i te osoby wykonują bardzo też 
odpowiedzialne i takie, no takie może mniej przyjemne, natomiast bardzo potrzebne dla takiego 
funkcjonowania sprawnego oddziałów prace. Chciałam się też dopytać w sprawie, to wszystko jest oczywiście 
od ludzi tutaj, czy planujecie państwo tutaj zatrudnienie kolejnego dyrektora? Bo słyszałam też, że ma być 
jeszcze jeden dyrektor, więc pytam u źródła. I też słyszałam, że ze względów na brak neurologów jest taka 
obawa, że może być zamknięty oddział neurologiczny z pododdziałem udarowym. To tylko tyle, cztery pytania. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję. Pan starosta odpowie? 

Starosta Łukowski Dariusz Szustek: Tak, oczywiście. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Przepraszam, pan radny Lipiec w tej samej sprawie? 

Radny Henryk Lipiec: Nie. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Może pan starosta odpowie, a później poproszę pana o zadanie 
pytania. Proszę. 

Starosta Łukowski Dariusz Szustek: Myślę, że tak. Nie opierajmy się na plotkach czy zasłyszanych 
informacjach, bo one nie mają nic wspólnego z rzeczywistością. Dyrektor szpitala nie zgłaszał mi żadnych 
problemów, żeby były jakieś kłopoty z funkcjonowaniem neurologii. Nie planujemy zatrudnienia kolejnego 
dyrektora. Nie ma potrzeby zatrudnienia kolejnego dyrektora. Natomiast dlaczego tak późno? Bo był okres 
wakacyjny, a chcieliśmy, żeby ten konkurs był transparentny, wszystko odbyło się zgodnie z procedurami. 
Państwo przyjęliście uchwałę o powołaniu komisji konkursowej. Komisja pracowała zgodnie z regulaminem. 
Państwo zatwierdziliście skład komisji konkursowej. Natomiast oczywiście można było skrócić okres na 
składanie dokumentów, ale tu akurat nie chcieliśmy narazić na zarzut, że na przykład ktoś chciałby złożyć 
dokumenty, a nie wiedział, że okres został skrócony i dlatego też tak to wyszło jeśli chodzi o terminy. Do 7 
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października jest okres składania dokumentów. Ja przypomnę, żeby konkurs mógł się odbyć prawidłowo, musi 
go przejść co najmniej dwóch kandydatów. Jeżeli zostanie zgłoszony tylko jeden kandydat, komisja uzna 
konkurs za nieważny i wtedy ogłosimy kolejny konkurs. Dlatego też biorąc pod uwagę, że może się tak zdarzyć, 
że mogą być dwie wersje, albo ktoś ten konkurs wygra i zostanie przez komisję zaproponowany Zarządowi do 
zatrudnienia na stanowisku dyrektora szpitala, jeśli to będzie osoba z zewnątrz może mieć przecież jakiś okres 
wypowiedzenia dotyczący pełnienia dotychczasowych obowiązków, dlatego też postanowiliśmy powołać 
pełniącego obowiązki na trzy miesiące do końca roku. Cóż mogę jeszcze powiedzieć? Może tutaj Pan 
Przewodniczący Komisji Konkursowej zechce coś dodać. Akurat Pan członek zarządu, Włodzimierz Wolski, jak 
wiecie Państwo, jest Przewodniczącym Komisji. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Proszę, Pan Radny Włodzimierz Wolski ma głos. 

Członek Zarządu Włodzimierz Wolski: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado. Rzeczywiście komisja 
została powołana uchwałą Rady Powiatu. Pracowaliśmy, nie powiem, że w jakimś tempie zawrotnym sam 
byłem jeszcze na urlopie, więc trudno było organizować pracę komisji w okresie urlopowym. Każdy ma prawo 
do skorzystania z urlopu. Rozporządzenie dotyczące pracy komisji przewiduje, że w ciągu 60 dni od powołania 
komisja powinna opracować regulamin i ogłoszenie o konkursie. To się dokonało, nie wiem, tam koło 30, koło 
miesiąca nam zajęło opracowanie. Znaczy nie miesiąc opracowania, ale ten termin został dotrzymany. 
Potwierdzam to, o czym mówił Pan Starosta, że można byłoby skrócić termin, bo rozporządzenie przewiduje 
krótki, bardzo krótki czas, 10 dni, ale komisja uznała, że to byłoby faworyzowanie kandydatów lokalnych, bo 
jednak poznać specyfikę szpitala, zwłaszcza w trudnej sytuacji finansowej szpitala to nie jest proste zadanie. 
Mam doświadczenie pracy w komisji poprzedniej nad wyborem dyrektora 5 czy 6 lat temu, gdzie rzeczywiście 
wzięły udział osoby z zewnątrz, bardzo dobrze przygotowane merytorycznie, ale wymagało to czasu na to, żeby 
zapoznać się dokładnie z sytuacją i finansową, i organizacyjną szpitala. Stąd ten wniosek i stąd ten termin. 

Starosta Łukowski Dariusz Szustek: Dziękuję. Ja odniosę się jeszcze do tych opiekunek medycznych. 
Na pewno jest planowana redukcja zatrudnienia, natomiast z tego, co wiem, ma ona dotyczyć pielęgniarek, 
które osiągnęły wiek emerytalny. Natomiast co do opiekunek medycznych, to ja poproszę o zapytanie na piśmie. 
Przekażemy to zapytanie panu dyrektorowi Furlepie. On wprawdzie dzisiaj pełni ostatni dzień obowiązki 
dyrektora, ale od 1 października będzie nadal zastępcą dyrektora do spraw medycznych, bo jak wiecie państwo, 
nie było do tej pory zastępcy dyrektora do spraw medycznych, dlatego że pan dyrektor sam jest lekarzem i radził 
sobie. Także też jakby jeśli chodzi o skład osobowy dyrekcji, to tam dalej będzie dyrekcja działać w składzie 
trzyosobowym, więc myślę, że pan dyrektor na to, na to odpowie, bo przecież nawet pełniąc obowiązki dyrektora 
medycznego na pewno będzie to wszystko opiniował. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję pan radny Henryk Lipiec prosił o głos. Proszę. 

Radny Henryk Lipiec: Panie starosto, jeśli można do pytania koleżanki, ja bym to uzupełnił w taki 
sposób, czy wśród tych opiekunek, które nie wchodzą w wiek emerytalny zakłada się propozycja jakiejś pracy, 
czy też nie, czy też całkowicie się pozbywamy. Ja rozumiem, że to ma być zawarte w pytaniu skierowanym do 
dyrektora. Moje pytanie dotyczy czego innego. Mieliśmy zgłaszane przez mieszkańców Glinki uwagi, czy nie 
można by było na tym odcinku wprowadzić ograniczenia prędkości, ewentualnie progów, dlatego że tam coraz 
częściej dochodzi do nocnych wyścigów i ze względu na bezpieczeństwo. 

Starosta Łukowski Dariusz Szustek: Mówimy o ulicy Glinki, tak? Dobrze zrozumiałem? 

Radny Henryk Lipiec: Tak. 

Starosta Łukowski Dariusz Szustek: Rozmawiałem w kwestii ulicy Glinki z panem wójtem i z panem 
burmistrzem, ponieważ mamy w planie na przyszłe lata generalny remont tego odcinka od ulicy Świderskiej, 
przepraszam, w zasadzie Świderska jest na vis-a-vis, ale od drogi krajowej 63 aż tam do strefy, dalej do takiego 
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przysiółka Krężnica, no i też planujemy spotkanie z mieszkańcami ulicy Glinki, chcemy mieszkańców zapytać, 
czy wyraziliby zgodę ewentualnie na, czy też są zainteresowani, żeby na przykład zrobić tam ciąg pieszo-jezdny. 
Na drogach powiatowych, myślę, że poproszę tutaj jeszcze pana dyrektora Ryszarda Szczygła o uzupełnienie 
albo potwierdzenie mojej informacji, nie montujemy takich urządzeń jak progi zwalniające. Czy pan dyrektor 
zechce coś dodać do tego? 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Proszę, panie dyrektorze. 

Dyrektor ZDP w Łukowie Ryszard Szczygieł: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, jeżeli chodzi o 
progi zwalniające na drogach powiatowych, to nie stosowaliśmy dotychczas takiego rozwiązania z uwagi na 
transport, który odbywa się też po tych drogach, na transport samochodów ciężarowych. Te progi by utrudniały 
tą komunikację. No niemniej jednak tutaj, tak jak pan starosta powiedział, chcemy ten odcinek w całości 
przebudować. Jest taki zamysł, żeby tutaj porozmawiać właśnie z miastem, z mieszkańcami na odcinek dalszy 
w gminie Łuków. W zasadzie mamy gotowy projekt, o który wnioskowała gmina, pan wójt Mariusz Osiak i kolejny 
odcinek, który też chcemy opracować. Mówię, nie stosowaliśmy tych progów. Zauważyłem, że pojawiły się 
ostatnio na drogach gminnych gminy Łuków progi zwalniające, ale to szanowni państwo na drogach gminnych. 
Tak jak są też na miejskich. To zostawiam do decyzji zarządu. Ja jakby no mam też takie zgłoszenia z różnych 
części powiatu. No niemniej jednak w pewien sposób by to też utrudniło i ruch samochodów ciężarowych, które 
wybierają nasze drogi powiatowe do przejazdu. Mamy taki przykład na gminie Wojcieszków, gdzie na drodze 
gminnej tam koło cmentarza są te progi zwalniające takie na przejściach, które są w mojej ocenie chyba źle 
wykonane, bo bardzo dużo skarg jest na to, na te progi. Nawet kierowców, którzy przyjeżdżają do naszego 
powiatu i to też zwrócę się do pana wójta, żeby coś z tym zrobić, bo one są po prostu w pewnym sensie też i 
niebezpieczne. Dlatego też byłbym za tym, żeby jednak może nie iść w to rozwiązanie. Może tutaj jest pan 
komendant z nami żebyśmy wypracowali inne rozwiązania, które by skłoniły kierowców do wolniejszej jazdy. Też 
szanowni państwo, bardzo dużo pijanych kierowców jeździ po naszych drogach. Te wypadki, które widzicie 
państwo w internecie, które ostatnio były nawet na naszej obwodnicy, gdzie nawet pomalowaliśmy na prośbę 
mieszkańców, na prośbę różnych głosów krawężnik na biało-czerwony. Tam wstawianie barierki chociażby 
nawet, to też utrudniłoby odśnieżanie. Ona by nic nie dała w przypadku tego wypadku. Pijany Gruzin, półtora 
promila alkoholu, 9:00 rano, niedziela. Tak, że dużo wypadków jest spowodowanych przez obcokrajowców, 
którzy jeżdżą zza wschodniej granicy, jak u siebie chyba. Tak, że no tutaj musimy w tym momencie wzmóc tutaj 
apel do policji, bo to jest już plaga, co się robi na drogach naszego powiatu, każdej kategorii. Tak, że naprawdę 
odszedłbym od tych progów mimo wszystko, może inne rozwiązania, może jakieś ostrzeżenia kierowców na 
początek. No bo to też mówię, no nie będą zadowoleni z tego kierowcy. Musimy też to zrozumieć.  

Starosta Łukowski Dariusz Szustek: Tam można, panie dyrektorze, też ograniczyć prędkość na 
przykład do 40 km/h. 

Dyrektor ZDP w Łukowie Ryszard Szczygieł: No bo możemy właśnie tutaj wprawić dodatkowe 
ograniczenie. Nie wiem, jest 50, to zrobić 40 na przykład. 

Starosta Łukowski Dariusz Szustek: Ale też skłaniałbym się ku temu, żeby przy remoncie drogi 
wykonać jednak ciąg pieszo-rowerowy, gdzie wtedy ten ruch rowerowy i pieszy zupełnie się zabierze z ulicy i 
będzie na pewno bezpieczniej. Natomiast te wyścigi motocyklowe czy samochodów, no to myślę, że już pan 
komendant jest obecny i usłyszał tą prośbę pana radnego w imieniu mieszkańców złożoną, żeby coś z tym 
zrobić. Myślę, że patrole postawione tam kilka razy ostudzą zapędy. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję. Czy pan komendant Leszek Wierzejski zechce się 
odnieść do tych propozycji? 
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Komendant Powiatowy Policji w Łukowie Leszek Wierzejski: Panie Przewodniczący, Panie Starosto, 
Wysoka Rado. Oczywiście, że jest problem, jeśli chodzi o nietrzeźwych kierujących. Robimy praktycznie dwa 
razy w tygodniu akcję trzeźwość i dla przykładu przytoczę z soboty dziewięciu nietrzeźwych kierujących łącznie 
z rowerami. Także jest to plaga. Społeczeństwo nie reaguje na wysokie kary chociażby. Realizujemy trzeźwe 
poranki, czyli tam poniedziałek, czwartek. No i niestety nie udaje się ostudzić niektórych zapędów, jeśli chodzi 
o jazdę po alkoholu. Natomiast jeśli chodzi o prędkość. Nie mieliśmy zgłoszeń, jeśli chodzi o ulicę Glinki. 
Zachęcam do Krajowej Mapy Bezpieczeństwa, tak, KMZB, żeby tam te punkty zaznaczyć. Policjanci na pewno 
będą realizować takie działania. Niemniej jednak codziennie wyjeżdża około czterech, pięciu patroli na ulicę. I 
uwierzcie mi, że tych prawo jazdy są zabierane bardzo często, jeśli chodzi o 50+, czyli powyżej 50. Niemniej 
jednak na raz nie da się w każdym punkcie powiatu, żeby policjanci byli. Pracujemy, reagujemy, a mówię, jeśli 
są jakieś tam jeszcze punkty, które powinniśmy bardziej wzmocnić nadzór nad tym, to poproszę o informację. 
Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję bardzo. Pan radny Henryk Lipiec prosił o głos ponownie. 

Radny Henryk Lipiec: Ja bardzo dziękuję, że idziemy w stronę nawet ograniczania tej prędkości. Myślę, 
że byłoby to z korzyścią czy z pożytkiem dla ludzi tam mieszkających. Natomiast do Pana Dyrektora, jeżeli 
chodzi o Wojcieszków, przecież tam nieraz jeżdżę, często dosyć jeżdżę, to faktycznie te progi są horrendalne. Ja 
nie wiem, kto to zrobił, w jaki sposób zrobił. 

Starosta Łukowski Dariusz Szustek: Droga gminna. 

Radny Henryk Lipiec: Szczególnie, jeżeli chodzi o te progi na trasie do Adamowa od Wojcieszkowa, tu 
przy cmentarzu. Ja mam samochód wyższy, to przejadę, ale niektóre samochody to wyrazy współczucia. 
Dziękuję. 

Starosta Łukowski Dariusz Szustek: To znaczy tam praktycznie jak się wytraci prędkość, bo ja przecież 
też często korzystam z tego skrótu do Adamowa, no to można spokojnie przejechać. Już przy prędkości 40 km 
na godzinę można mieć problem. Ale to jest droga gminna, należąca do gminy Wojcieszków. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję za te wszystkie wypowiedzi. Kto z Państwa chciałby 
jeszcze jakiś temat poruszyć? Pan Radny Krzysztof Szczęśniak, proszę. 

Radny Krzysztof Szczęśniak: Panie Przewodniczący, jeśli można korzystając z obecności Pana 
Dyrektora, Pana Komendanta właśnie chciałem prosić o interwencję odnośnie skrzyżowania na drogach 
powiatowych w Siedliskach. Pan Dyrektor pewnie wie, praktycznie nie ma miesiąca, żeby nie doszło do kolizji, 
wypadku, stłuczki, nie dalej jak w dniu wczorajszym. Są znaki, ale ilość znaków niestety nie powoduje 
zwiększenia wyobraźni kierowców. Więc bym prosił jakąś wizję lokalną, może jakieś pomysły Pana 
Komendanta, Pana Dyrektora, żeby coś tam wymyślić na tym skrzyżowaniu. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję. Pan Radny Andrzej Wysiński, proszę. 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Wisiński: Panie Przewodniczący, Wysika Rado Staram się 
przysłuchiwać tej dyskusji i niektórych rzeczy nie rozumiem. Mianowicie, jeżeli te zwalniacze, tak zwane progi, 
ktoś mówi, tu trudno przejechać, tam można przejechać. Wydaje mi się, że niezależnie od kategorii drogi, te 
zwalniacze mają jakieś polskie normy. To nie może być tak, że ktoś sobie wyższe robi, niższe. Nie wiem, to 
znaczy, dostosowane do gęstości ruchu. Natomiast, bo o niektórych sprawach mówi się w danej chwili, jak jest 
wygodniej, jak jest potrzeba. Kiedyś zwracałem uwagę na tak zwane sygnalizacje świetlne do przyjazdu i do 
przejścia, czasowa. Jeżeli w Siedlcach jest to wprowadzone i przez tyle lat jest stosowane, to mi mówiono, że to 
bardziej niebezpiecznie. Jeżeli kierowca widzi, ile ma czasu na przejazd i stosuje się do tego, to chyba lepszej 
sytuacji nie potrzeba, niż jechać z określoną prędkością i mieć nawet 50 km na godzinę, 40 i mieć wątpliwości, 
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czy nie zapali się raptownie światło czerwone. Bo zapala się żółte, ale różna jest reakcja ludzka. W związku z tym 
po prostu niektóre rzeczy na bieżąco trzeba działać. Mamy nowego komendanta policji. Zwracałem się do 
poprzedniego komendanta, z którym mam bardzo dobry kontakt. Polubiłem tego człowieka. I jeżeli chodzi o 
Stoczek Łukowski, wyjazd z Biedronki, no na litość Boga, żyjemy w Polsce, w państwie polskim. Wyjazd jest w 
prawą stronę, wygodną dla Biedronki. Żeby do Stoczka wjechać, to trzeba pojechać na skrzyżowanie przed 
stacją kolejową, tam zawracać i jechać do Stoczka. Albo dojechać do czyjejś posesji, wjechać kawałek i 
tyłować. No dla mnie absurd. To jest bezpiecznie? Nie. Nie ma możliwości. I co najgorsze, jeszcze nieraz 
policjanci staną i tam podobno mandaty. Ja nie płaciłem, ale ludzie się skarżą, bo ludzie bezpośrednio skręcają. 
No przecież ktoś opiniował to, ktoś za tym stał w mundurze policjanta, bo nie wyobrażam sobie, czy to była 
Komenda Powiatowa Policji w Łukowie, czy wojewódzka. Już mówię o historycznym absurdzie. Most w 
Kienkówce, pozbawiony pasa, po prostu dla pieszych, w ogóle pobocza, tylko pas jezdni zrobiony. Ktoś wziął 
pieniądze, wykonał, ktoś order może dostał. No przecież za takie rzeczy ktoś powinien odpowiadać. To nie może 
być tak, że się po latach mówi, że to czy tamto. Tylko na bieżąco reagować. Natomiast po prostu wydaje mi się, 
a raczej jestem przekonany, że jeżeli chodzi o kontrole policyjne i o przekroczenie prędkości, względnie jazda po 
alkoholu, to powiat, Komenda Powiatowa Policji należy do czołówki, jeżeli chodzi o kontrolę w skali 
województwa, bo przynajmniej takie były sprawozdania i bardzo dobrze. Za to trzeba chwalić, ale jakiejś podłoże 
jest, że po prostu niektórzy może z opieki społecznej dostają zapomogę i chleją. I co zrobić? Swego czasu gmina 
Stanin, co siódmy pobierający był alkoholikiem. Dotyczyło rodziny dawniej. Ja jeszcze jako taką pamięć mam. 
To znaczy niektóre rzeczy. Natomiast czy na drogach powiatowych zwalniacze są, czy nie? Wydaje mi się, a 
raczej jestem przekonany, że ciąg drogi ze Stoczka przez Rudnik, Oleksianka dalej jest ciągiem drogi powiatowej, 
bo nie mam informacji i na terenie wsi Oleksianki jest sześć progów takich zwalniających na drodze powiatowej. 
Jeżeli dobrą mam informację, jest przebudowana. Jeżeli ta droga nie stanowi głównego przejazdu, to w jaki 
sposób ogranicza prędkość i czy ciężarowy, czy po prostu inny, to znajdzie sobie drogę tam, gdzie nie ma 
zwalniaczy i ciężarowy pojedzie. A jak wybierze się ciężarowy, musi się dostosować do określonej prędkości. I 
to dla ludzi jest korzystne. A mówiono mi kiedyś, że na drodze powiatowej zwalniaczy nie może być. Tak, że są 
niektóre rzeczy, które wymagają jakiejś kontroli, refleksji i służenia ludziom, nie nam, tylko ludziom. Dziękuję.  

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję. Pan starosta, proszę bardzo. 

Starosta Łukowski Dariusz Szustek: No cóż, posłużę się cytatem. Święty Paweł mówił, „wszystko mi 
wolno, lecz nie wszystko przynosi pożytek”. Myślę, że nie można porównać ruchu na drodze w Oleksiance czy w 
Rudniku. To już jest powiat bodajże siedlecki czy garwoliński. Z ruchem, który się odbywa na drodze Glinki, który 
jest główną drogą dla pracowników strefy, która istnieje w Łazach. Jest tam już kilkanaście zakładów pracy. 
Każdy zatrudnia co najmniej po kilkadziesiąt, może nawet niektóre po kilkaset osób. Tam również jeżdżą 
autobusy, które dowożą pracowników. Więc mi się wydaje, że jednak będziemy się trzymać tej koncepcji, żeby 
zrobić tam ciąg pieszo-jezdny, który będzie bezpieczniejszy niż te progi. Bo tych progów rzeczywiście można 
namontować, tylko potem z kolei będziemy mieć sygnały od kierowców ciężarówek, że nie mogą spokojnie 
dowieźć towaru, bo im się ładunek przesuwa. Natomiast jeszcze co do świateł. Akurat jeśli chodzi o sygnalizację 
świetlną, to właścicielem są zarządcy dróg wyższej kategorii, a więc dróg wojewódzkich w naszym przypadku i 
drogi krajowej. Jeśli dobrze pamiętam, to powiat nie jest w posiadaniu żadnej sygnalizacji świetlnej, ale mimo 
to ostatnio wspólnie z panem burmistrzem Piotrem Płudowskim, radnym sejmiku Ryszardem Szczygłem, 
jednocześnie dyrektorem zarządu dróg powiatowych odbyliśmy poważne rozmowy i dyrektorem zarządu dróg 
miejskich odbyliśmy poważne rozmowy na temat przebudowy skrzyżowania w ciągu drogi krajowej i ulic 
Cieszkowizna i Partyzantów. Tam chcemy wspólnie z drogami krajowymi, z miastem wybudować rondo 
pełnowymiarowe, które myślę, że udrożni ruch na tym skrzyżowaniu znacznie lepiej niż obowiązująca 
sygnalizacja świetlna. Jeśli ktoś z państwa będzie zainteresowany, to pan dyrektor Ryszard Szczygieł, posiada 
koncepcję taką wstępną, która się spodobała w dyrekcji dróg krajowych i autostrad. No i obecnie wystąpimy już 
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z konkretnymi pismami, z prośbą o określenie warunków technicznych. Umówiliśmy się z miastem wstępnie, 
oczywiście za zgodą Rady Miasta i Rady Powiatu, ale myślę, że taka zgoda nastąpi, żeby podzielić się kosztami 
projektu. Wtedy to będzie szybciej jeśli my damy drogom krajowym gotowy projekt i też wstępnie 
zaproponowaliśmy, żeby się podzielić kosztami, tak jak to ma miejsce w przypadku budowy już po latach, która 
jest coraz bardziej się przybliża, ciągu pieszo-rowerowego w ulicy Łapiguz i w miejscowości Sięciaszka, czyli 
70% kosztów ponosi Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych i Autostrad, po 10% samorządy. W związku z tym, że 
tutaj samorządy będą tylko dwa, więc wstępnie z Panem Burmistrzem zdeklarowaliśmy, że nasze samorządy są 
gotowe do poniesienia po 15% kosztów przebudowy tego skrzyżowania. To będzie dość drogie skrzyżowanie, bo 
tam jest dużo instalacji podziemnych. Trzeba będzie też na ten cel przekazać kawałek rogu z działki należącej 
do liceum, ale ten róg nie jest nam do niczego potrzebny, a myślę, że tutaj też warto zainwestować w 
bezpieczeństwo osób, które i chodzą uczniowie przecież praktycznie do trzech szkół, bo tam jest blisko również 
szkoła, którą Pan Przewodniczący zarządza, też przecież z tamtego kierunku z Łazów wielu uczniów uczęszcza 
do jedynki, mijając szkołę nr 2, ale też i do szkoły nr 2 i do naszego liceum. No i myślę, że warto taki trud wspólnie 
podjąć. A poza tym myślę, że ronda są jednak najbezpieczniejszym rozwiązaniem, a już takim typowym 
przykładem to jest rondo na ulicy Międzyrzeckiej, które myślę, że się sprawdziło w 100%. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję bardzo. Niezwykle ważna informacja, którą Pan Starosta 
przekazał w moim przekonaniu. Myślę, że wielu mieszkańców Łukowa na pewno zdecydowanie poprze takie 
rozwiązanie. Kto z Państwa chciałby jeszcze zabrać głos? Ale wcześniej był Pan radny Krzysztof Głuchowski, 
a za chwileczkę Pan radny Andrzej Wisiński, proszę. 

Radny Krzysztof Głuchowski: Dziękuję Panie Przewodniczący. Wysoka Rado, skoro jesteśmy przy 
drogach, droga powiatowa Aleksandrów-Strzyżew przecina linię kolejową nr 30 Łuków-Lublin. Nie jest to 
skrzyżowanie prostopadłe, wobec tego przekroczenie tej linii kolejowej sprawia pewne trudności, zważywszy od 
najazdu ze strony Strzyżewa ponieważ powstał tam też przystanek kolejowy i to naprawdę utrudnia widoczność, 
zwłaszcza na lewą stronę. Myślę, że dobrze by wziąć pod rozwagę przy ewentualnej rozbudowie, tutaj prośba do 
Pana Dyrektora, żeby ten najazd raz, żeby był prostopadły i żeby ta widoczność była lepsza. Takie są uwagi 
mieszkańców, użytkowników tej drogi. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję, Pan Radny Andrzej Wysiński. 

Starosta Łukowski Dariusz Szustek: Jeśli można, to od razu odpowiem. Myślę, Panie Radny, że tam 
na początek lustro postawimy żeby była lepsza widoczność. 

Radny Krzysztof Głuchowski: To już byłoby coś. 

Starosta Łukowski Dariusz Szustek: Dobrze, ale to myślę, że tutaj jest Pan Dyrektor weźmie to sobie 
szybko do serca i to lustro pojawi się niebawem. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Bardzo proszę, Pan Radny Andrzej Wysiński. 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Wysiński: Panie Starosto, ja serdecznie Panu dziękuję za 
wyjaśnienia. Ale jeżeli Pan słuchał mnie uważnie, to powiedziałem, że jeżeli te progi występują nie na głównej 
drodze, tylko jakiejś podrzędnej, nie znając tej drogi, no to po prostu w Oleksiance coś takiego zastosowano, bo 
przez Rocznik później jeżdżą samochody ciężarowe wynikające. Jeżeli chodzi o sygnalizację świetlną, to tylko 
chciałem zwrócić uwagę, że tłumaczono mi na tej sali, że sygnalizacja świetlna, czasowa jest bardziej 
niebezpieczna jak ta powszechna, co uważam za absurd. I tylko to chciałem powiedzieć. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Chyba lista mówców już się wyczerpała. 
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19. Zakończenie obrad. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: W tej sytuacji w związku z wyczerpaniem porządku obrad 
zamykam ósmą sesję Rady Powiatu Łukowskiego. Dziękuję Państwu za udział w obradach.  
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